
             BOSNA I HERCEGOVINA                      БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
             BOSNE I HERCEGOVINE                    БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ 
       DOM  NARODA /  ДОМ  НАРОДА                                                               ДОМ  НАРОДА 
      Zajednička komisija/povjerenstvo za                             Заједничка комисија за одбрану   
        odbanu/obranu i sigurnost BiH                                                         и безбједност БиХ 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 
          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 28 44 62, Fax: (+387 33) 23 34 80 

Број/Broj: 03/1-50-1-9-26/08 
Сарајево/Sarajevo, 10.09.2008. 
 

                                                                        З А П И С Н И К 
 

са 26. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 10. 09. 2008, у времену од 11.00 до 13.00  часова  
 
 
Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, 
Слободан Шараба, Јозо Крижановић, Хазим Ранчић, Мирко Околић, Сулејман Тихић, Иво 
Миро Јовић и Адем Хускић. 
 
Одсуство са сједнице правдали су: Драго Калабић, Душанка Мајкић и Винко Зорић. 
 
Сједници су присуствовали и гости, као и представници Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ: 

- Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, 
- Селмо Цикотић, министар одбране БиХ, 
- Марина Пендеш, замјеник министра одбране БиХ, 
- Ермин Пешто, Министарство безбједности БиХ, 
- Мухамед Смајић, Министарство одбране БиХ, 
- Ранко Нинковић, Предсједништво БиХ, 
- Драгиша Мекић, Министарство спољне трговине и економских односа БиХ, 
- Нијаз Чардаклија, Министарство иностраних послова БиХ, 
- Душан Золер и Кристијан Хаупт, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Муџахид Хасанбеговић, ЕУСР, 
- Јелена Деспот, ОХР, 
- Јасмин Побрић и Лејла Хаџихасановић, Штаб НАТО-а, 
- Весна Вилис, ЕУПМ, 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и 

Јовица Катић, стручни сарадник у Заједничкој комисији за одбрану и безбједност 
БиХ. 

 
Сједницoм је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ.  
Бранко Зрно предложио је да се са дневног реда брише 4. тачка која се односи на разматрање 
Предлога закона о програму заштите свједока у БиХ, с обзиром да је Заједнички колегијум 
оба дома Парламентарне скупштине БиХ утврдио надлежност уставноправних комисија по 
овом закону.  
Предлог Бранка Зрне за измјену дневног реда прихваћен је једногласно, као и потом у 
цјелини сљедећи  
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                    ДНЕВНИ РЕД: 
 

1. Усвајање записника са 24. и 25. сједнице Заједничке комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о контроли кретања оружја и војне опреме - прва 

комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 
3. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза (предлагач: 

Савјет министара БиХ); 
4. Разматрање Извјештаја о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и 

државних службеника БиХ у операцијама подршке миру за период од 01. 09. 2007. до 
29. 02. 2008. године (предлагачи: Предсједништво БиХ и Савјет министара БиХ); 

5. Разматрање Извјештаја о спровођењу транзиције за јули 2008. године (сачинилац: 
Министарство одбране БиХ); 

6. Разматрање Информације у вези са припремама и извођењем војне вјежбе „Здружени 
напор 2009“ (сачинилац: Министарство одбране БиХ); 

7. Разматрање информација о продаји оружја Грузији (подносилац: Министарство 
спољне трговине и економских односа); 

8. Текућа питања: 
а) Информација о састанку чланова Заједничке комисије са командантом Штаба  
    НАТО-а у БиХ, генералом Ричардом Вајтманом и правним савјетником Брусом 
    Меклејном,   27. 08. 2008. године; 
б) Информација о састанку чланова Заједничке комисије са Њ.е. Јоакимом Шмитом,  
    амбасадором СР Њемачке у БиХ, 02. 09. 2008. године; 
ц) Позив Центра Џ. Маршал на Конференцију о насилном екстремизму у Европи, од  
     05.  до 07. 11. 2008. године, у Њемачкој (Гармиш-Партенкирхен); 
д) Информација о посјети делегације коју чини 27 амбасадора чланова Политичко- 
    безбједносног комитета Савјета Европске уније. 

 
Ад. - 1. Усвајање записника са 24. и 25. сједнице Заједничке комисије 
 
Заједничка комисија једногласно је усвојила записнике са 24. и 25. сједнице.  
 
Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о контроли кретања оружја и војне опреме - прва  
             комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно нагласио је да се већ четврти пут разматрају принципи Предлога закона о 
контроли кретања оружја и војне опреме пред Заједничком комисијом, те да је у претходном 
периоду расправа обављена до краја. Зато је сву даљу расправу о Закону оцијенио 
непотребном. ако она нешто не мијења. Истакао је да су представници Министарства 
безбједности БиХ, непосредно прије почетка сједнице, подијелили члановима Комисије акт 
који се односи на овај закон. Закључио је да Комисија и данас расправља о принципима 
Закона, те упитао представнике Министарства безбједности у којој мјери би достављени 
прилог могао промијенити досадашње ставове чланова  Комисије о Закону? 
Мирко Околић такође је упитао представнике Министарства безбједности БиХ  да ли је од 
прошле сједнице до данас ишта урађено на реализацији закључка Заједничке комисије којим 
је затражено додатно усаглашавање текста овог закона. Из материјала које је Министарство 
безбједности доставило непосредно пред почетак сједнице не може се лако уочити да ли на 
основу тих предлога могу бити прихваћени принципи Закона.  
Тарик Садовић потврдио је став да су познате све чињењице везане за ову тачку дневног 
реда. Материјал који је подијељен пред почетак сједнице је Поглавље 3, тзв. измјене 25 упута 
странама које је ЕУФОР поднио властима у БиХ, а у којем се наглашава да ЕУФОР има 
намјеру да пренесе овлашћења у вези са овим питањем на босанскохерцеговачке власти. 
Подсјетио је да је овај закон израдила Радна група која је имала задатак да изнађе 
компромисно рјешење. Истакао је да му није јасно како се могу оспорити принципи овог 
закона, осим ако се не ради о одређеним политичким ставовима. На крају је замолио чланове 
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Комисије да прихвате принципе овог закона, с обзиром да они нису спорни, те да се у другој 
фази амандмански дјелује и евентуално поправља његов текст. 
По окончању дискусије министра Садовића, Мирко Околић закључио је да се ништа 
суштински важно није десило од посљедње сједнице када је разматран овај закон.  
Јозо Крижановић такође је потврдио да Комисија расправља о Закону већ четврти пут, те да 
стога неће ништа ново рећи. Овим законом преноси се надлежност са ЕУФОР-а на 
институције власти Босне и Херцеговине, те  га чуди негативан став оних политичких 
партија које се залажу за одлазак представника међународне заједнице из Босне и 
Херцеговине. Зато нема разлога да се не усвоје принципи. 
Шефик Џаферовић нагласио је да су сви чланови Комисије посљедњи пут добили писмо 
представника међународне заједнице у БиХ, у којем је изнесен њихов усаглашен став и 
рјешења у вези са овим питањем, те навео да Комисија по њиховом суду треба одлучити. 
Стога је упитао да ли је могуће да Комисија, као компромисно, прихвати рјешење које су 
предложили представници међународне заједнице. Закључио је да ће, уколико Комисија не 
усвоји овај закон, ЕУФОР у БиХ заувијек обављати овај дио посла. Стога је предложио 
члановима Комисије да још једном размисле о Предлогу закона, те да се гласање о овом 
закону одгоди за сљедећу сједницу. 
Адем Хускић подржао је дискусију г. Крижановића и г. Џаферовића. Као најважнији 
принцип истакао је пренос надлежности са ЕУФОР-а на домаће институције власти. 
Парадоксалном је истакао чињеницу да одређени политичари из Републике Српске заступају 
тезу како се бошњачки представници залажу за опстанак међународне заједнице у БиХ, а 
затим не желе подржати принципе овог закона. Стога је затражио да се гласа о принципима 
Закона, истичући да их треба прихватити. 
Мирко Околић подржао је предлог г. Џаферовића да се пролонгира гласање о овом закону. 
Рекао је да су представници из РС-а сагласни са преносом овлашћења на домаће институције 
власти, али је навео да је у БиХ неопходан договор свих страна на који начин то треба 
урадити. Као индикативну чињеницу истакао је да се принципи овог закона четврти пут 
налазе пред Комисијом, те рекао да су сличне околности постојале и недавно, када су 
усвајани закони о полицијским структурама у БиХ. Сложио се с тим да овај закон треба што 
прије донијети, али и истакао да је до данас било довољно времена да он прође цијелу 
парламентарну процедуру. Закључио је да и он жели пренос овлашћења са ЕУФОР-а, али уз 
потребу  усаглашавања свих досадашњи ставова о овом закону. 
Јозо Крижановић кратко је реплицирао претходнику, наводећи да схвата овакву идеју, али у 
њој не види ништа ново што би довело до усвајања закона, те изразио сумњу да се неће 
ништа ново постићи у односу на претходне расправе у протекла два мјесеца. 
Бранко Зрно одговорио је потом да принципи Закона на овој сједници највјероватније неће 
бити усвојени, али да ће се пролонгирањем одлучивања евентуално отворити могућност за 
његово усвајање на наредној сједници, подржавајући при томе предлог Шефика Џаферовића. 
Предложио је да се задуже представници Министарства безбједности БиХ да, у 
координацији са представницима Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, изврше 
консултације везане за достављени допис међународне заједнице у БиХ, те о обављеној 
активности на наредној сједници дају конкретан предлог рјешења овог проблема, како би 
потом на истој сједници принципи Закона били евентуално прихваћени. 
Иво Миро Јовић такође је подржао предлог г. Џаферовића. Предлог овог закона је у 
његовим почетним фазама сматрао добрим, док је у наредном периоду овај закон изгубио 
своју уставност, с обзиром да у својим одрадбама не помиње кантонална министарства 
унутрашњих послова, која постоје у складу са уставним уређењем БиХ. Закључио је да се ова 
министарства, приликом корекције постојећег текста закона, морају уградити у текст Закона. 
Бранко Зрно је након расправе формулисао закључак који је претходно предложио г.  
Џаферовић. Овим закључком се од колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ 
тражи продужење рока од 20 дана за одлучивање о овом закону, а од Министарства 
безбједности БиХ тражи да у истом року, узимајући у обзир допис представника 
међународних институција у БиХ и друге до сада достављене материјале којима располаже, 
обави потребне косултације о овом закону са члановима Заједничке комисије за одбрану и 
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безбједност БиХ и другим релевантним чиниоцима, те у складу с тим на наредној сједници 
предложи конкретно рјешење. 
Предлог овог закључка усвојен је са осам гласова „за“, без гласова „против“ и једним гласом 
„уздржаним“. 
 
Ад. - 3. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза  
             (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно предложио је да чланови Комисије не расправљају ни о овом закону, те 
предложио да се и на њега примијени исти закључак као у претходној тачки. 
 
Чланови Комисије су прихватили овај предлог, те са седам гласова „за“, без гласова „против“ 
и уз два гласа „уздржан“ усвојили предложени закључак. 
 
Ад. - 4. Разматрање Извјештаја о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и 
              државних службеника БиХ у операцијама подршке миру за период од 01. 09.  
              2007. до 29. 02. 2008. године (предлагачи: Предсједништво БиХ и Савјет 
              министара БиХ) 
            
Бранко Зрно је Извјештај у цјелини оцијенио као прихватљив, али је и истакао да има 
одређених недостатака. Предложио је потом да Заједничка комисија усвоји овај извјештај, 
али без његовог дијела приказаног у тачкама 7. и 8, које се односе на нове мисије БиХ у 
Судану и Авганистану. За ове мисије потребно је да Предсједништво БиХ и Савјет 
министара БиХ претходно донесу одлуке о учешћу. Као другу примједбу навео је чињеницу 
да убудуће предлог наставка дјеловања припадника БиХ у мировним мисијама за 2009. 
годину Заједничка комисија треба да добије најкасније до краја септембра ове године. 
Мирко Околић такође је сугерисао да се извјештај не доставља са оволиким закашњењем, 
наводећи да је овај извјештај завршен 14. 07. 2008. године, а обухвата период до краја 
фебруара ове године, те навео да су се у међувремену могле десити одређене промјене. Стога 
је као разуман временски период за достављање наредног извјештаја предложио рок од 60 
дана од дана истека извјештајног периода, сматрајући да је то довољно времена за његову 
израду и достављање у парламентарну процедуру. 
Селмо Цикотић  подржао је дискусију г. Околића, али је навео да је овај извјештај израдила 
Интерресорна радна група, коју чине и представници других министарства, те закључио да 
се највише времена изгуби приликом обједињавања свих података унутар те радне групе. 
Иво Миро Јовић сугерисао је да се у будућим извјештајима, ради боље прегледности, 
методологија његове израде промијени у смислу да се табеларно прикаже гдје све учествују 
припадници БиХ у операцијама подршке миру. 
Марина Пендеш сагласила се са дискусијом г. Јовића, те навела да би за измјену 
методологије прављења извјештаја требало обавезати Министарство иностраних послова, 
које је носилац активности у овој радној групи. 
 
По окончаној расправи, Комисија је једногласно, са девет гласова „за“, без дијелова у 
тачкама 7. и 8. које је истакао г. Зрно, усвојила Извјештај о учешћу припадника Оружаних 
снага, полицијских и државних службеника БиХ у операцијама подршке миру за период од 
01. 09. 2007. до 29. 02. 2008. године. 
Комисија је такође усвојила и закључак којим се од надлежних институција захтијева 
достављање извјештаја о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних 
службеника БиХ у операцијама подршке миру у року од 60 дана од дана истека извјештајног 
периода. 
 
 
 
 
 



 5
Ад.  - 5. Разматрање Извјештаја о спровођењу транзиције за јули 2008. године 
              (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 
 
Иво Миро Јовић рекао је да је Извјештај добар, те сугерисао да се настави са оваквом 
праксом. 
Бранко Зрно поставио је начелно питање у вези са вишком наоружања у БиХ, тражећи да 
Министарство одбране БиХ коначно и дефинитивно утврди вишак наоружања и да о томе да 
оцјену и информише Заједничку комисију. Та информација треба да прикаже количину и 
начин чувања наоружања, бројност снага ангажованих на његовом чувању, те да коначно 
одговори да ли се ради о економски исплативом пројекту. Треба да одговори и на питање 
колико чување вишка наоружања кошта Босну и Херцеговину, односно ако се то наоружање 
прода,  колика ће бити зарада и ко ће тај новац добити, држава или ентитети. Навео је и да  
УНДП, као међународна организација која ради на овом пројекту за уништавање вишка 
наоружања, издваја око три милиона евра, те да се сада тренутно ради на оспособљавању још 
4-5 капацитета за уништавање вишка наоружања. Мишљења је да би сва ова питања морао 
садржавати сљедећи овакав извјештај. 
Селмо Цикотић навео је да је у оквиру Министарства одбране БиХ у процесу реализације 
Споразум о располагању покретном имовином. Рок за попис ове покретне имовине је осам 
мјесеци, о чему ће Комисија добити и писану информацију. На осигурању покретне имовине 
ангажује се око 1/10 укупног активног професионалног војног састава. Приликом 
сравњивања датотека, гдје је посао требало да буде завршен још 2006. године, уочене су 
одређене разлике, због чега је наређено да се још једном сравне све датотеке, што је додатно 
успорило процес. Оцијенио је потом да ће у врло кратком року имати сређене све наведене 
податке, те да ће они након тога бити прослијеђени Предсједништву и Парламентарној 
скупштини БиХ, односно Заједничкој комисији. Навео је још и да је Споразумом предвиђено 
да се сав вишак наоружања рјешава продајом, донацијом или уништењем, те нагласио да не 
мора значити да ће се оне ставке које су назначене за продају на крају и продати. Процес 
уништења нестабилне муниције је у току и не постоји ниједна локација која је безбједносно 
угрожена. Истакао је  да од продаје наоружања и војне опреме 80 % средстава иде у корист 
ентитета, који ће с овим средствима финансирати одређене раније дугове ентитетских 
оружаних снага, док држава добија 20 % од тог износа. Читав процес ће се одвијати 
сукцесивно и при томе ће сваки наредни корак одобравати Предсједништво БиХ. У цијелом 
овом процесу ентитетске владе ће имати по два представника, а у њему ће учествовати и 
НАТО, ЕУФОР, те Мисија ОЕБС-а у БиХ. И чланови Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност добродошли су уколико се желе укључити у овај процес, те вршити активнији 
надзор над његовим спровођењем.  
Јозо Крижановић констатовао је да се ради о Извјештају за јули, те с обзиром да ће се о 
спровођењу транзиције разговарати сваки мјесец, упитао да ли је било напретка на овом 
пољу током августа? 
Хазима Ранчића занимало је да ли ће почети активности Савјета министара и Министарства 
одбране БиХ, као и других институција у погледу рјешавања питања из Споразума о 
сукцесији бивше СФРЈ, с обзиром да Босна и Херцеговина у складу с тим има одређена 
права.  
Одговарајући на питање Јозе Крижановића, Селмо Цикотић је истакао да је било напретка 
током августа, с обзиром да се у вези са одређеним ставкама реализације Споразума 
(донација, продаја, уништење) ангажује више радних група него до сада. У одговору на 
питање г. Ранчића навео је да је формирана комисија Савјета министара, која је сачинила 
програм рада, те да су у току припремне активности. 
 
Након расправе, Комисија је једногласно, са девет гласова „за“ усвојила Извјештај о 
спровођењу транзиције за јули 2008. године. 
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Ад. - 6. Разматрање Информације у вези са припремама и извођењем војне вјежбе  
             „Здружени напор 2009“ (сачинилац: Министарство одбране БиХ) 
 
Бранко Зрно захвалио се подносиоцу на добро припремљеној информацији, те нагласио да 
је иста информација затражена и од Министарства безбједности и Министарства иностраних 
послова БиХ, али да Комисија до данас још ништа није добила од њих.  
Марина Пендеш навела је да је Министарство одбране предвидјело значајна финансијска 
средства за извођење ове војне вјежбе, те у том смислу очекују подршку Заједничке комисије 
приликом расправе о Предлогу буџета за 2009. годину. 
Селмо Цикотић истакао је да је вјежба „Здружени напор“ прва вјежба НАТО пакта која се 
одвија на територији земље која није његов пуноправни члан, цијенећи то великим успјехом 
Босне и Херцеговине и изразом способности да изведе једну овакву активност. Навео је да  
том приликом морају бити обезбијеђени сви механизми контроле јединица које ће се кретати 
ка Бањој Луци. У том смислу оцијенио је да у овај пројекат треба да се укључи и 
Министарство безбједности БиХ, као и други представници инситуција БиХ. 
Бранко Зрно предложио је да Комисија ову информацију прими к знању, те да упути 
поновни захтјев за континуирано достављање информација о овом питању Министарству 
безбједности БиХ и Министарству иностраних послова БиХ, те од њих захтијева 
укључивање у наведене активности. 
 
Чланови Комисије су једногласно, са девет гласова „за“, прихватили предлог Бранка Зрне. 
 
Ад. - 7. Разматрање Информација о продаји оружја Грузији  
             (подносилац: Министарство спољне трговине и економских односа) 
 
Бранко Зрно упознао је чланове Комисије да је од Министарства спољне трговине и 
економских односа достављена Информација која на себи има ознаку „повјерљиво“, те 
указао на одредбе пословника оба дома Парламентарне скупштине БиХ када је у питању 
овакав материјал. Ове одредбе подразумијевају искључивање јавности са сједнице. Ипак, 
упитао је представника овог министарства да ли се приликом прављења ове информације 
могло избјећи стављање наведене ознаке, цијенећи да би расправа била много продуктивнија 
када ових ознака не би било на овој информацији. 
Драгиша Мекић, представник Министарства спољне трговине и економских односа, 
појаснио је да је ознака „повјерљиво“ стављена ради одређених питања у вези са овом 
информацијом, те потврдио да је Министарство информацију сличног садржаја подијелило и 
медијима.  
Бранко Зрно потом је замолио остале учеснике који нису чланови Комисије, нити 
представници Секретаријата Комисије, као и све оне који нису прошли процес безбједносне 
провјере, да напусте сједницу током расправе о овој тачки. Након тога, осим чланова и 
представника Секретаријата Заједничке комисије за одбрану и безбједност, у сали су остали 
још министар одбране БиХ Селмо Цикотић, замјеник министра одбране Марина Пендеш, те 
предстаник Министарства безбједности БиХ Ермин Пешто и представник Министарства 
спољне трговине и економских односа БиХ Драгиша Мекић. Сва ова лица прошла су 
поступак безбједносне провјере. 
Бранко Зрно информисао је присутне да је одлучио да затражи ову информацију због 
повећаног интересовања медија посљедњих дана, те закључио да расправу о овој тема треба 
обавити и окончати на овој сједници Комисије. Захвалио се Драгиши Мекићу на овој 
информацији оцјењујући је као потпуно јасну. 
Мирко Околић навео је да би, с обзиром на ознаку повјерљивости, волио знати ко стоји иза 
ове информације. Истакао је да не види разлог због чега Информација треба да има ту 
ознаку, јер на њој није наведено ни име ни презиме особе која је подноси, као ни функција 
коју обавља, нема њеног потписа, нити било каквог другог вида заштите. 
Драгиша Мекић појаснио је да је ову информацију израдио сектор унутар Министарства 
којим он руководи, те рекао још да су идентичну информацију, са потписом министра, 
упутили Предсједништву и Савјету министара БиХ. Сложио се са констатацијом да је и 
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Заједничка комисија требало да добије Информацију са потписом министра, али је нагласио 
да је она дошла у овој форми због недостатка времена, а како би чланови Комисије били 
упознати с њом и о њој могли расправљати. Истакао је да Министарство посједује 
међународне товарне листове, царинске декларације, те податке колико је чега извезено. 
Комплетан процес се контролише. Истакао је да му у медијском приказивању овог случаја 
смета то што му се чини да ово представља удар на нашу војну индустрију. Навео је како је 
сличних извоза било и у другим сусједним земаљама, Србији и Хрватској, али тада нико није 
преко медија нападао војну индустрију. Босна и Херцеговина је на овом пољу усвојила 
законе и спроводи их у складу са законима Европске уније. Све дозволе су приказане у 
Извјештају које је Министарство направило за 2006. годину. Европска комисија је Босни и 
Херцеговини скинула све санкције у овој области 2006. године и сви се извјештаји 
достављају потпуно транспарентно. Ове извјештаје праве уз помоћ Владе САД још од 2004, а 
поређења ради, Хрватска и Србија су тек ове године први такав извјештај приказале 
јавности.  
Адем Хускић упитао је да ли је могуће да Комисија добије информацију о томе шта је 
реализовано током 2008. године, на шта је г. Мекић одговорио да то није могуће јер је рок за 
имплементацију дозвола годину дана. 
Јозо Крижановић нагласио је да је суштина рада Заједничке комисије надзор над 
законитошћу рада институција власти која се баве питањима из области безбједности и 
одбране. Из ове информације се види да су сви елементи испоштовани, те је у том смислу 
изразио своје задовољство поштовањем закона. Замолио је да убудуће на сличним 
информацијама, које су већ представљене медијима, не стоји ознака повјељивости. Упитао је 
потом о дијелу Информације који је приказан на 3. страници, а односи се на извоз оружја 
Грузији из Новог Травника и „Претиса“ из Вогошће. 
Одговарајући на његово питање, Драгиша Мекић рекао је да се ради о три дозволе које су 
дате а нису искоришћене, што се доводи у контекст са „орканима“ који су довезени, али нису 
искоришћени. 
Мирко Околић констатовао је да ова информација није била потребна, али је свјестан да је 
пред Заједничку комисију дошла под притиском јавности. Сматра да се прича о овој 
информацији неће завршити на овој сједници. Навео је да њега лично ова информација, у 
смислу отклањања одређених сумњи, не може задовољити. У овом случају остало је нејасно 
која ће институција одговорити да ли је нешто заиста извезено у Грузију или није, и ако 
јесте, шта је извезено. Податке наведене у Информацији оцијенио је паушалним. 
Бранко Зрно навео је да није разумио питања г. Околића, с обзиром да је ова информација 
једна од редовних информација које Заједничкој комисији доставља Министарство спољне 
трговине и економских односа и садржи све потребне податке. Ако би Комисија сада 
разматрала начин рада бх. медија и њихову добронамјерност, то би био узалудан посао. 
Стога Информација није била изнуђена, већ је затражена ради информисања чланова 
Заједничке комисије, а не ради новинара.  
Сулејман Тихић закључио је да из ове информације јасно произлази да је извоз наоружања 
под контролом и у складу са законом. Иза ове информације стоје надлежна министарства и 
задатак Заједничке комисије је да њеним усвајањем отклони све шпекулације. Истина је да 
овакву информацију треба да потпише министар, али у овој расправи су јасно наведени 
разлози зашто је он није потписао. Стога Комисија треба да  усвоји ову информацију. 
Селмо Цикотић истакао је да ово питање треба да буде ријешено између Парламентарне 
скупштине БиХ и извршне власти у БиХ, те да су они као представници извршне власти ту 
да одговоре на питања о евентуалним спорним стварима. Потврдио је да у оквиру 
Министарства одбране БиХ и Оружаних снага БиХ није направљена ниједна противправна 
радња којом би били доведени у питање прописи који регулишу ову област или направљена 
нека грешка, с обзиром да је цјелокупан процес контролисало неколико државних 
институција. 
Мирко Околић истакао је да и он жели вјеровати да је у овом случају све онако како је 
представљено. Ипак је закључио да је Министарство спољне трговине и економских односа 
имало времена да ову информацију достави Заједничкој комисији и раније, те сугерисао да 
се Информација не усваја него само прими к знању.  
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Бранко Зрно закључио је потом расправу и истакао да ће Комисија свакако Информацију 
примати к знању. Закључио је да је из расправе све јасно, да нема ништа спорно и да је на 
Комисији сада да одбрани законитост рада институција БиХ. 
 
Заједничка комисија за одбрану и безбједност примила је к знању Информацију о продаји 
оружја Грузији. 
 
Ад. - 8. Текућа питања 
 

а) Информација о састанку чланова Заједничке комисије са командантом Штаба  
    НАТО-а у БиХ, генералом Ричардом Вајтманом, и правним савјетником Брусом 
    Меклејном, 27. 08. 2008. године 

 
Заједничка комисија примила је к знању Информацију о састанку са командантом Штаба 
НАТО-а у БиХ, генералом Ричардом Вајтманом, и правним савјетником Брусом Меклејном, 
одржаним у Сарајеву 27. 08. 2008. године. 
 
     б) Информација о састанку чланова Заједничке комисије са Њ.е. Јоакимом  
         Шмитом, амбасадором СР Њемачке у БиХ, 02. 09. 2008. године 
 
Заједничка комисија примила је к знању Информацију о састанку са Њ.е. Јоакимом Шмитом, 
амбасадором СР Њемачке у БиХ, одржаном у Сарајеву 02. 09. 2008. године. 
 
     ц) Позив Центра Џ. Маршал на Конференцију о насилном екстремизму у Европи, 
           5 – 7. 11. 2008. године, у Њемачкој (Гармиш-Партенкирхен) 
 
Заједничка комисија донијела је одлуку да нико од њених представника неће присуствовати 
Конференцији Центра Џорџ Маршал о насилном екстремизму у Европи, која ће од 05. до 07. 
11. ове године бити одржана у Гармиш-Партенкирхену у Њемачкој.  
 

д) Информација о посјети делегације коју чини 27 амбасадора чланова Политичко- 
    безбједносног комитета Савјета Европске уније 

 
Драгица Хинић информисала је чланове Комисије да ће 18. 09. 2008. године, у времену од 
13.30 до 15.00 часова, Заједничку комисију посјетити делегација коју чини 27 амбасадора 
чланова Политичко-безбједносног комитета Савјета Европске уније, те замолила чланове 
Комисије да присуствују овом састанку. 
 
Комисија је одлучила да овом састанку присуствују Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, 
Мирко Околић, Адем Хускић и Јозо Крижановић. 
 
 
         Записник сачинила                                                                        Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                                      Заједничке комисије 
                                                                                                                    Бранко Зрно 


	Парламентарне скупштине БиХ,

